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BRANGŪS KAIŠIADORIŲ 
KRAŠTO ŽMONĖS,

MERO KALBA

pristatau Jums paskutinę Kaišiadorių rajono sa-
vivaldybės veiklos ataskaitą, kurios integrali dalis yra 
mano veiklos ataskaita. 

2022-ieji buvo dar vieni iššūkių nepagailėję 
metai. Metus pradėjome jausdami karantino, nuovargio ir skaudaus susipriešinimo 
pasekmes, o netrukus prasidėjo ir Rusijos agresija Ukrainoje. Tai tragedija, nepaliku-
si nuošalyje Kaišiadorių rajono ir jo žmonių. Mūsų miestas partneris Hola Prystanė, 
su kuriuo, rodos, dar vakar pasirašėme bendradarbiavimo sutartį, buvo okupuotas, 
meras Aleksandr Babič paimtas į nelaisvę, o jo šeima atvyko į Kaišiadoris, kur jai 
buvo suteikta visa reikalinga pagalba. Reaguodama į Baltarusijos įsitraukimą į karą 
su Ukraina,  Kaišiadorių rajono savivaldybė nutraukė bendradarbiavimo sutartį su 
Baltarusijos Respublikos Yvijos rajonu. 

Be išorės iššūkių, turėjome problemų ir rajono viduje. Viena iš didžiausių – 
tai AB Kaišiadorių paukštynas darbuotojų atleidimas. Nors su tuomečiu įmonės ge-
neraliniu direktoriumi Dariumi Gudačiausku petis petin kovojome už Vyriausybės 
paramą bendrovei, tačiau jos buvo per mažai. Energetikos kainų krizė, pabrangusios 
dujos ir elektra sudavė rimtą smūgį bendrovei.

Nepaisant patirtų smūgių, 2022-uosius galime laikyti sėkmės metais. Metų 
pradžioje buvo pasirašyta didžiausia nepriklausomos Lietuvos istorijoje privataus 
kapitalo investicija su UAB „Komfovent“. Jau šiandien dalis kaišiadoriečių dirba įmo-
nėje Vilniuje, tačiau netrukus daug daugiau jų galės dirbti Kaišiadoryse. Savival-
dybės ir bendrovės pastangomis Vyriausybė  įmonei skyrė stambaus investicinio 
projekto statusą. Tai reiškia, kad savivaldybės biudžetą papildys kiek daugiau nei 
1 000 000 eurų dydžio parama iš Vyriausybės, kuri padės kompensuoti savivaldy-
bės investicijas į sklypą. 

Praėjusiais metais proveržį pasiekėme ir nekilnojamojo turto srityje. Savival-
dybei pavyko pritraukti investuotoją, kuris statys visą daugiabučių kvartalą Kaišia-
dorių rajone. Nuo pat Lietuvos Respublikos nepriklausomybės paskelbimo Kaišia-
doryse nebuvo pastatytas nė vienas naujas daugiabutis, o netrukus bus vystomas 
visas kvartalas. Tai ypač gera žinia visiems, norintiems savo gyvenimą susieti su 
Kaišiadorių kraštu, bet negalintiems to padaryti dėl pernelyg mažos būstų pasiūlos. 
Dar geresnė ši žinia yra jaunoms šeimoms, kurios turi teisę pretenduoti į pirmojo 
būsto paramos programą.

Praėjusiais metais neapleidome ir kultūros, švietimo sporto sričių. Sutelkę 
stiprią komandą ir laimėję teisę tapti Lietuvos kultūros sostine 2024-aisiais, didelį 
dėmesį skyrėme pasirengimui šiam istoriniam įvykiui. Kalbant apie švietimą – pernai 
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Algirdo Mykolo Brazausko gimnazijoje startavo KTU klasė, kurioje gabūs vaikai jau 
ugdomi taip, kad savo žiniomis ir įgytais įgūdžiais nenusileistų elitinėms šalies mo-
kykloms. Pernai parengta ir galimybių studija, pagal kurią bus plečiama Rumšiškių 
gimnazija, o šiemet užbaigėme sklypo, kuriame bus statomas naujas Rumšiškių dar-
želis, pirkimo klausimus. Galiausiai, kalbant apie sportą, galime džiaugtis sutvarkytu 
Kaišiadorių stadionu, sporto aikštynu Pravieniškėse ir kitomis pergalėmis.

Pabaigoje norėčiau padėkoti Jums, mieli gyventojai, ne tik už 2022-uosius, 
bet ir už abi kadencijas, kurių metu galėjau vadovauti Kaišiadorių rajono savival-
dybei. Taip pat esu dėkingas Tarybos kolegoms, kurie savo parama Tarybos posė-
džiuose prisidėjo prie šio rezultato. Galbūt ir ne viską pavyko pasiekti, bet žinau, kad 
per aštuonerius metus Kaišiadorys iš nykaus provincijos kampelio tapo ambicingu 
Vilniaus ir Kauno dvimiesčio geografiniu centru. Vieta, turinti visas perspektyvas 
augti ir klestėti, jeigu tik nestokosime išminties, įžvalgumo ir meilės savo kraštui.

Su dėkingumu –
Kaišiadorių rajono savivaldybės meras Vytenis Tomkus

PRITARTA
Kaišiadorių rajono savivaldybės tarybos

2023 m. balandžio 6 d. sprendimu Nr. V17E
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BENDROJI INFORMACIJA APIE SAVIVALDYBĘ

Vidutinis mėnesinis 
bruto darbo užmo-
kestis Kaišiadorių 
rajono savivaldybėje 
2022 m. I ketvirtį sie-
kė 1482,9 Eur ir, paly-
ginus su ankstesniais 

metais, išaugo 12,8 proc. Vidutinis neto 
darbo užmokestis savivaldybėje 2022 m. 
I ketvirtį sudarė 950,0 Eur ir didėjo 11,6 
proc. Pagal bruto darbo užmokesčio dydį 
savivaldybė užėmė 14-tą vietą tarp visų 
savivaldybių.

Darbuotojų skaičius taip pat truputį pa-
didėjo. Pagal Lietuvos statistikos depar-
tamento paskelbtus duomenis, vidutinis 
darbuotojų skaičius 2022 m. pirmą ketvir-
tį Kaišiadorių rajono savivaldybėje buvo 
8186 ir, lyginant su ankstesnių metų tuo 
pačiu ketvirčiu, padidėjo 1,2 proc.

Tarptautinės migracijos rodikliai 2022 m. 
(neto), džiugino. Iš Kaišiadorių rajono 
savivaldybės, išankstiniais duomenimis,  
emigravo 157 asmenys, tačiau net 551 
asmuo imigravo. Manytina, jog šiuos po-
kyčius sąlygojo Rusijos agresija Ukraino-
je ir dėl jos išaugęs imigrantų į Lietuvą 
skaičius. Taip pat ir gerėjanti ekonominė 
situacija bei sugrįžtančių iš emigracijos 
lietuvių srautai. Prie šiek tiek pagerėju-
sios demografinės situacijos prisidėjo ir 
naujakurių atvykimas. Tai rodo, kad ke-
letą metų jaunoms šeimoms pritraukti 
ir demografinei situacijai gerinti skirti 
sprendimai duoda vaisių. 

Nors gimstamumas ir mirtingumas žen-
kliai skiriasi, gyventojų skaičius Kaišiado-
rių rajono savivaldybėje nežymiai padi-
dėjo.

Valstybės duomenų agen-
tūros duomenimis, 2022 m. 
pradžioje Kaišiadorių rajo-
no savivaldybėje nuolatinių 
gyventojų buvo 29 297, o 
išankstiniais duomenimis, 
2023 m. pradžioje savival-
dybėje gyveno 29 338 as-
menys.

192 gimimai

540 mirčių

2021 m. savivaldybėje įregistruoti

Remiantis Užimtumo 
tarnybos prie Lietuvos 
Respublikos sociali-
nės apsaugos ir dar-
bo ministerijos Kauno 
klientų aptarnavimo 
departamento Kaišia-

dorių skyriaus duomenimis, 2022 m. vi-
dutinis metinis nedarbo lygis Kaišiadorių 
rajone buvo 8,5 proc. ir buvo mažesnis 
už vidutinį nedarbo lygį 2022 metais 
Kauno apskrityje (9,5 proc.). Per metus 
nedarbo lygis Kauno apskrityje sumažė-
jo nuo 10,4 proc. 2022 metų pradžioje 
iki 9,5 proc. metų pabaigoje, o Kaišia-
dorių rajono savivaldybėje sumažėjo 
nuo 9,0 proc. 2022 metų pradžioje iki 
8,1 proc. metų pabaigoje. Jaunimo iki 
29 m. amžiaus vidutinis 2022 metų ne-
darbo lygis savivaldybėje buvo 4,8 proc. 
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2023 m. pradžioje Kaišiadorių rajono 
savivaldybėje veikė 548 mažos ir vidutinės 
verslo įmonės (2022 m. pradžioje – 490, 

2021 m. pradžioje – 478), 2 didelės 
verslo įmonės (ŽŪB „Nematekas“ ir AB 

Kaišiadorių paukštynas). 

2023 m. pradžioje 
veikė 730 ūkio 

subjektų  
(2022 m. pradžioje – 

644, 2021 m. 
pradžioje – 642). 

2022 m. savivaldybės 
teritorijoje buvo 
įregistruotos 69 

naujos verslo įmonės.

32
4543

55

41

63 69

84

NAUJŲ VERSLO  
ĮMONIŲ SKAIČIUS  
PER METUS  
2015–2021 M.

20212020 202220192018201720162015

Naujų gyvenamųjų pastatų statybą leidžiančių dokumentų skaičius 2022 m. 
augo trečius metus iš eilės ir siekė 50. Iš šių 50 išduotų statybos leidimų 47 
buvo vieno buto gyvenamosios paskirties pastatai, 2 leidimai išduoti dvie-
jų butų gyvenamosios paskirties pastatams, o 1 gyvenamosios paskirties 
(įvairių socialinių grupių asmenims). Palyginti, 2021 m. tokių leidimų buvo 
išduota 41, o 2020 m. – 37. Taigi išduotų statybos leidimų skaičius vos per 
dvejus metus Kaišiadorių rajone augo kiek daugiau nei 35 proc. 
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2023 m. Lietuvos laisvosios rinkos instituto 
tyrime Kaišiadorys užėmė 45–48 vietą. Pro-
gnozuotina, kad kitąmet savivaldybės rezultatai 
kils, nes sudarant 2022 m. savivaldybių indeksą 
buvo remiamasi 2021 m. duomenimis. 

Remiantis naujausiais paskelbtais oficialiais duomenimis, per pas-
taruosius metus savivaldybėje vėl ėmė didėti apgyvendinimo pas-
laugomis pasinaudojusių turistų skaičius. 2021 m. jų buvo 2 501, 
o per 2022 m. balandžio – 2023 m. kovo mėnesius – 2 609 
(2022 m. sausio–kovo mėn. duomenų nėra). Toks pagausėjimas 
siejamas su pagerėjusia epidemiologine situacija. 

Dėl aktyvios savivaldybės ir Kaišiadorių turizmo ir verslo informa-
cijos centro veiklos savivaldybės objektai vėl pateko į VšĮ „Keliauk 
Lietuvoje“ užsakymu atlikto lankytinų vietų vertinimo 25-tukus 
savo grupėse:

Valstybiniuose brandos egzaminuose praėjusiais metais sulaukėme vie-
nuolikos šimtukų (2021 m. buvo septyniolika šimtukų) ir aukščiausių 
rezultatų pasiekė trys rajone veikiančios gimnazijos. Kaišiadorių r. Rum-
šiškių Antano Baranausko gimnazijoje gauti 6 šimtukai (lietuvių k. ir litera-
tūros – 3, anglų k. – 2, informacinių technologijų – 1). Kaišiadorių Algirdo 
Brazausko gimnazijoje gauti 4 šimtukai (anglų k. – 1, informacinių tech-
nologijų – 1, lietuvių k. – 2). Kaišiadorių r. Žiežmarių gimnazijoje gautas 1 
šimtukas (informacinių technologijų).

Palaimintojo Teofiliaus 
Matulionio aikštė

Kaišiadorių Algirdo  
Mykolo Brazausko parkas

Kaišiadorių  
autobusų stotis

45
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SVARBIAUSIŲ ĮVYKIŲ IR DARBŲ SANTRAUKA

(atnaujintu buvusio kino teatro pastatu, rekons-
truotu miesto stadionu ir kitais), o elektros ir ši-
lumos energijos taupymas metų antrojoje pusėje 
palietė nedaug. Tačiau, išaugus žaliavų kainoms, 
nepavyko už priimtiną kainą nupirkti Kaišiadorių 
muziejaus statybos darbų, taip pat atnaujinti visų 
gatvių šviestuvų rajone. Todėl šie darbai persikėlė į 
kitus metus. Vėluojant sprendimams ministerijose, 
dar nepradėtas 2021–2027 metų ES finansavimo 
laikotarpio projektų vykdymas.

Praėję metai buvo dar vieni išbandymų 
metai: pasibaigus pandemijai, teko spręsti karo pa-
bėgėlių iš Ukrainos priėmimo problemą, rūpesčių 
kėlė energijos ir žaliavų kainų šuolis bei kiti nauji 
iššūkiai. Manau, kad gyventojų susitelkimo ir ben-
dro darbo dėka šiuos sunkumus sėkmingai įveikė-
me. Džiugu, kad besibaigiančiais metais galėjome 
gyventi laisviau, grįžti prie įprastinio bendravimo, 
veiklų bei renginių. Todėl galima sakyti, kad rajo-
no bendruomenė gyveno stabiliai, aktyviai nau-
dojosi ankstesniais metais sukurta infrastruktūra 

Praėję metai pasižymėjo ne dideliais už-
baigtais projektais (kaip buvo 2021-aisiais me-
tais), bet priimtais svarbiais sprendimais, kurie 
taip pat pareikalavo labai daug, bet galbūt ma-
žiau matomo darbo. Tarp tokių sprendimų gali-
me paminėti sprendimą suremontuoti 20 svar-
bių rajono gatvių pirmą kartą pasitelkiant viešojo 
ir privataus sektoriaus partnerystės modelį. Taip 
pat sprendimus modernizuoti Kaišiadorių ligoni-
nės ir Rumšiškių kultūros centro pastatus pagal 
viešojo ir privataus sektoriaus partnerystės mo-
delį. Šių sprendimų rezultatus pamatysime per 
2–3 metus, bet intensyvūs parengiamieji darbai 
vyksta jau dabar. 

Džiugu, kad nuo rugsėjo 1-os dienos 
pradėjo veikti KTU klasė Kaišiadorių Algirdo 
Brazausko gimnazijoje. 

Rumšiškių kultūros centro laukia renovacija Rūpinomės gatvių apšvietimu

Svarbus prioritetas buvo ir gatvių ap-
švietimo atnaujinimas, tačiau jis buvo įgyven-
dinamas tik atskiromis dalimis, atnaujinant 
apšvietimą L. Lekavičiaus, S. Nėries gatvėse 
Rumšiškėse, Paukštininkų gatvėje Kaišiadoryse 
ir kai kuriose kitose rajono gatvėse. Be to, pa-
rengtas techninis šviestuvų atnaujinimo 58-iose 
rajono gatvėse projektas. 

KTU klasės moksleiviai mokysis ne tik iš 
mokytojų, bet ir iš universiteto dėstytojų
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Buvo ruošiamasi ir tolimesniems darbams: 
sudarytos ir veiklą pradėjo Lietuvos kultūros sos-
tinės 2024-aisiais projektą koordinuojančios darbo 
grupės, buvo parengta Rumšiškių Antano Bara-
nausko gimnazijos priestato koncepcija ir Kaišia-
dorių universalios daugiafunkcės sporto arenos 
investicinis projektas su galimybių studija, metų 
pradžioje pasirašyta Investicijų sutartis su UAB 
„Komfovent“ ir vyko parengiamieji darbai. 

Pagaliau baigėsi teisminiai procesai ir prasidėjo 
svarbus Pravieniškių nuotekų valyklos rekonstrukcijos 
projektas, šiuo metu rengiama projektinė dokumentacija 
ir greitai prasidės rangos darbai. Atlikta didžioji dalis van-
dentiekio ir nuotekų tinklų plėtros Pravieniškėse projekto, 
baigiamas įgyvendinti vandentiekio ir nuotekų tinklų įren-
gimo Guronyse projektas (prijungiami vartotojai, tam ski-
riama ir savivaldybės parama iki 3000 Eur). Startavo nauja 
dalyvaujamojo biudžeto priemonė, pagal kurią gyventojų 
balsų dauguma atrinktos ir įgyvendinamos trys gyventojų 
iniciatyvos (Kaišiadoryse, Pravieniškėse ir Žasliuose), ku-
rioms skirta 100 tūkst. Eur.

Dalyvaujamojo biudžeto dėka 
sutvarkytas lieptas Žasliuose

Suburta projekto Kaišiadorys Lietuvos kultūros sostinė 2024 komanda

Antano Baranausko gimnazijos priestatas 
galėtų atrodyti šitaip
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Antano Baranausko gimnazijos priestatas galėtų atrodyti šitaip

Su UAB „Komfovent“ pasirašyta 
didžiausia per nepriklausomos 
Lietuvos istoriją investicijų 
Kaišiadorių krašte sutartis
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Ne mažiau svarbus ir proveržis nekilno-
jamojo turto srityje, kurioje buvo pritrauktas in-
vestuotojas ir rengiami keturi techniniai projektai 
daugiabučių Kaišiadoryse statyboms. Paskutinis 
naujas daugiabutis Kaišiadoryse pastatytas dar 

prieš trisdešimt metų. Taip pat parengti Savival-
dybės administracijos pastato kapitalinio remonto 
techninis projektas ir Rumšiškių Antano Baranaus-
ko gimnazijos sporto aikštyno techninis projektas.

Kaišiadoryse iškils keturi nauji daugiabučiai, kuriuose galės kurtis vietos gyventojai ir 
naujakuriai iš kitų Lietuvos miestų

Kaišiadorių rajono savivaldybės pastato laukia kapitalinė renovacija
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Svarbus ir istorinis įvykis, kurį paskatino ne-
tikėtas karas Ukrainoje bei visuomenės reakcija į 
jį, – atsisveikinta su sovietinių karių „išvaduotojų“ 
skulptūromis Žiežmariuose ir Žasliuose. 

Pandemija praėjusiais metais jau žymiai 
mažiau vargino, daugelis žmonių buvo pasiskiepi-
ję arba persirgo, todėl COVID-19 viruso plitimas 
buvo sustabdytas, kaip ir visoje Lietuvoje. Karo 
Ukrainoje pabėgėlių, kurių metų pabaigoje rajo-
ne turėjome 424, problema didžiąja dalimi buvo 
sprendžiama gyventojų geranoriškumo ir susitelki-
mo pagrindu. Taip pat 39 pabėgėliai apgyvendinti 
buvusios Pravieniškių mokyklos patalpose, kurios 
anksčiau buvo ruošiamos pandemijos valdymui. 
Antroje metų pusėje teko daugiau lėšų skirti pa-
dengti biudžetinių įstaigų komunalinėms išlaidoms, 
kurios išaugo daugiau nei 30 procentų, taip pat 
ženkliai išaugo socialinei paramai ir kompensaci-
joms už šildymą skiriamos lėšos (kompensacijų už 
šildymą gavėjų išaugo tris kartus, lyginant su praė-

Pradėjus dirbti naujam vadovui, stebime 
pokyčius VšĮ Kaišiadorių ligoninėje, taip pat pasi-
rengta „Tūkstantmečio mokyklų“ programos įgy-
vendinimui trijose rajono gimnazijose ir progimna-
zijoje, metų pabaigoje visoms mokykloms nupirkta 
216 kompiuterių, baigiami sporto aikštelės prie 
Vaclovo Giržado progimnazijos Gedimino korpuso 
atnaujinimo darbai. Buvo remontuojamos gatvės, 

atnaujinami šaligatviai, darbai vyko seniūnijose, pa-
vyzdžiui, atnaujinta krepšinio aikštelė Žiežmariuo-
se, Melioratorių gatvėje. Džiaugiamės, kad metų 
pabaigoje Žiežmariuose duris atvėrė ir jaunimo 
centras „Taškas“. Tęsiamas autobusų parko atnau-
jinimas, įsigyti 4 naujesni autobusai. Šie darbai bus 
tęsiami ir toliau, ateinančiais metais galbūt išvysi-
me jau ir elektra varomų autobusų. 

Atnaujintas SĮ „Kaišiadorių paslaugos" mikroautobusų parkas.

Nelikome abejingi ukrainiečių kančioms
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Prie iš anksto nenumatytų įvykių prisidėjo 
ir ekstremalus įvykis – gausios liūtys birželio mė-
nesį, Joninių išvakarėse. Liūčių metu buvo išplauti 
valstybinės ir vietinės reikšmės kelių ruožai, dviem 
mėnesiams neišvažiuojamas tapo kelias Žiežma-
riai–Pakertai–Nemaitonys–Stakliškės ir kelias Žiež-
mariai–Mūro Strėvininkai–Burbiškės–Semeliškės. 
Kad visiškai nenutrūktų susisiekimas, savivaldybei 
priklausančiais vietinės reikšmės keliais buvo su-
formuotos apylankos, šie keliai buvo nuolat prižiū-
rimi.

Kaip ir buvo planuota, praėjusiais metais to-
liau buvo tęsiama gatvių apšvietimo plėtra rajone. 
Buvo vykdomi Neprėkštos kaimo dalies Ežero gat-
vės, Žaslių mstl. Naujažerio gatvės, Geležinkeliečių 
tako Kaišiadoryse ir Laukų gatvės Antakalnyje ap-
švietimo įrengimo darbai, kurių vertė – 85,7 tūkst. 
Eur. Atlikti vandentiekio įvado įrengimo bendrabu-
čio pastatui Girelės g. 53, Kaišiadoryse, adminis-
tracinio pastato Gedimino g. 115C stogo remonto 
darbai, Kaišiadorių PSPC kapitalinio remonto dar-
bai pagal lėšų panaudojimo sutartį (109,4 tūkst. 
Eur), VšĮ „Kaišiadorių ligoninė“ pastato kapitalinio 
remonto darbai pagal lėšų panaudojimo sutar-
tį (100,0 tūkst. Eur). Be to, atlikti viešojo tualeto 
Kruonio mstl. įrengimo darbai, atlikta didžioji dalis 
sporto aikštyno prie Kaišiadorių Vaclovo Giržado 
progimnazijos pastato Gedimino g. 38 įrengimo 
darbų (237 tūkst. Eur). Sporto aikštynui lėšos buvo 
skirtos iš Valstybės investicijų programos ir Savi-
valdybės biudžeto lėšų.

jusiais metais), nes tai irgi yra netiesioginė karo pa-
sekmė. Bet savivaldybės biudžetas buvo renkamas 
geriau nei planuota, todėl lėšų užteko. 

Rusijos pradėtas karas Ukrainoje sąlygojo 
ir humanitarinės pagalbos teikimą Ukrainos savi-
valdybėms. Per 2022 metus suteikta humanitari-
nė parama pinigais: 1. Ukrainos Chersono srities 
Hola Prystanės savivaldybei 30 000 Eur; 2. Huma-
nitarinės pagalbos centrui „Mizhirja“ 10 000 Eur; 
3. Starokostiantynivo savivaldybei Chmelnickio 

srityje – materialinėmis vertybėmis (žibintuvėliai, 
ryšio priemonės, žiūronai, pirmosios pagalbos rin-
kiniai, antkeliai, vaistinėlės) už 10 004,55 Eur. Be 
to, Ukrainos Kijivo srities pagrindinės valstybinės 
ekstremalių situacijų tarnybos vadovybės, speci-
alios paskirties avarinio gelbėjimo padaliniui per-
duotas gaisrinis automobilis ZIL 131, įsigijimo ver-
tė 20766,05 Eur, be likutinės vertės. 2023 metais 
Raudonajam kryžiui nupirktas ir perduotas genera-
torius už 3000 Eur.

Prie Vaclovo Giržado progimnazijos esantis aikštynas 
netrukus nubus naujam gyvenimui
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Praėjusiais metais pirmą kartą pagal nau-
jus įstatymo reikalavimus savivaldybės taryboje 
patvirtintas trimetis 2022–2024 m. prioritetinis 
kelių remonto sąrašas. Šio sąrašo pagrindu atlikti 
kelių remonto darbai: užbaigtas Titnagų gatvės re-
montas, atlikti Geležinkeliečių tako remonto darbai 
Kaišiadoryse, užbaigtas Miško gatvės Stasiūnuose, 
S. Nėries gatvės Rumšiškėse remontas, užbaig-
ti vietinės reikšmės kelio Dainava–Kmitai (Dvaro 
gatvės) kapitalinio remonto darbai. Taip pat atlikti 
kelių Dainava–Čiviškės–Pūriškės, Žasliai–Cinei-
kiai, Šventininkų g., Jurginų g. (tarp VRK Nr. 129 
– Stebeikiai – VRK Nr.1819), pradėti Piliakalnio 
g. (Plaskūnai– Rokiškės I – Kubiliai) Kruonio sen., 
atlikti Šv. Florijono gatvės Pravieniškėse paprasto-
jo remonto darbai. Be to, atlikti Vienybės gatvės 
šaligatvio, Gedimino g. prie daugiabučių Nr. 78 ir 
Nr. 125 bei šaligatvio J. Basanavičiaus g. prie dau-
giabučio Nr. 3 Kaišiadoryse, Rožių gatvės šaligatvio 
Žiežmariuose remonto darbai. Taip pat parengta 

Siekiant pagerinti Savivaldybės administra-
cijos darbo efektyvumą, praėjusių metų gegužės 
mėnesį Savivaldybės taryboje patvirtinta nauja Sa-
vivaldybės administracijos struktūra, kurioje numa-
tyta stiprinti Architektūros ir teritorijų planavimo 
skyrių, Teisės ir viešųjų pirkimų skyrių, Ūkio plėtros 
ir statybos skyrių, Žemės ūkio ir aplinkosaugos 
skyrių bei numatyti nauji etatai specialistams pri-
traukti. 

Toliau didelis dėmesys buvo skiriamas so-
cialinės paramos sričiai – išplėstos paramos gali-

Atsižvelgiant į bendruomenių pateiktus 
prašymus, Taryboje nuspręsta prisidėti prie bend-
ruomenių projektų, kurie finansuojami Kaišiado-
rių rajono vietos veiklos grupės arba Kaišiadorių 
miesto vietos veiklos grupės administruojamomis 
lėšomis, vykdymo. Taip bendruomenės pastango-
mis atnaujintas sporto aikštynas Gudienoje, prisi-
dėta prie Vilūnų bendruomenės paslaugų plėtros 
projekto, taip pat prisidėta prie asociacijos „Žalieji 
velniai“ jaunimo verslumo projekto „Žinok viską 
Kaišiadoryse“ ir lauko ekrano įsigijimo. 

nemažai techninių projektų gatvių remonto dar-
bams ateinantiems metams. Dėl pakeistos metodi-
kos, neįvykusių viešųjų pirkimų, anksti prasidėjusio 
žiemos sezono ir kitų priežasčių didelė dalis pla-
nuotų darbų neatlikta, todėl apie 40 proc. gatvių 
remonto darbams skirtų lėšų savivaldybė nepa-
naudojo. 

mybės mažas pajamas gaunantiems asmenims, 
numatyta galimybė gauti iki 3000 Eur paramą 
šildymo sistemai įrengti, o visas jaunas šeimas pa-
siekė naujovė – naujagimio kraitelis, kuriame yra 
visi būtiniausi drabužėliai ir higienos priemonės 
kūdikiui. Parengtas techninis projektas ir pradėta 
bendruomeninių vaikų namų Žasliuose pastato 
statyba.

Atnaujinti vandens gerinimo įrenginiai Sta-
bintiškėse ir Zūbiškėse. 



2022 METŲ VEIKLOS ATASKAITAKAIŠIADORIŲ RAJONO SAVIVALDYBĖ 14

Nors Kaišiadorių muziejaus pastato staty-
bai visi dokumentai yra parengti, tačiau statybos 
rangos darbų konkursas neįvyko dėl pasiūlytos 
pernelyg aukštos kainos (4,6 mln. Eur), kuri viršijo 
savivaldybės tarybos nustatytą maksimalią sumą 
(3,7 mln. Eur) ir kurios net ir skelbiamų derybų 
būdu nepavyko sumažinti iki priimtino lygio (dery-
bų keliu sumažinta tik iki 4,3 mln. Eur). Atsižvel-
giant į tai, maksimali galima kainos riba padidinta, 
o pagal pirkimo dalyvių gautas pastabas pakore-

pareiginės algos koeficientų nustatymo Kaišiadorių 
rajono savivaldybės administracijos direktorei, Kai-
šiadorių rajono savivaldybės administracijos direk-
toriaus pavaduotojui ir Kaišiadorių rajono savival-
dybės kontrolierei, dėl bendradarbiavimo sutarties 
tarp Kaišiadorių rajono savivaldybės ir Baltarusijos 
Respublikos Gardino srities Yvijos rajono vykdo-
mojo komiteto nutraukimo, dėl pritarimo Kaišiado-
rių rajono savivaldybės mero 2021 metų veiklos 
ataskaitai, dėl pritarimo Kaišiadorių rajono savival-
dybės (Lietuvos Respublika) ir Bagdačio savivaldy-
bės (Sakartvelas) bendradarbiavimo sutarčiai, dėl 
Kaišiadorių rajono savivaldybės biudžetinių įstaigų 
vadovų, išskyrus švietimo įstaigų vadovus, darbo 
apmokėjimo sistemos aprašo patvirtinimo.

TARYBOS VEIKLOS ORGANIZAVIMAS
2022 m. sušaukiau 13 Tarybos posėdžių, 

sudariau jų darbotvarkes. 4 iš šių posėdžių vyko 
nuotoliniu būdu. Pirmininkavau 13 posėdžių, pasi-
rašiau jų protokolus, posėdžiuose priimtus Tarybos 
sprendimus. 2022 m. Taryba priėmė 323 sprendi-
mus (2021 m. – 309 sprendimus).

 Koordinavau Tarybos komitetų ir komisijų 
veiklą. 2022 m. Tarybos komitetai surengė 39 po-
sėdžius, svarstė Tarybai teiktus sprendimų projek-
tus ir kitus klausimus. 2022 m. iš viso inicijavau 8 
sprendimų projektus: dėl Kaišiadorių rajono savi-
valdybės administracijos direktoriaus, Kaišiadorių 
rajono savivaldybės administracijos direktoriaus 
pavaduotojo ir Kaišiadorių rajono savivaldybės 
kontrolieriaus pareigybių sąrašo patvirtinimo, dėl 

Kaišiadorių muziejaus statybos turėtų prasidėti šiemet

guotas muziejaus techninis projektas, siekiant su-
mažinti objekto sąmatą, ir šiais metais konkursas 
skelbiamas iš naujo. Tikimės, kad šiais metais pirki-
mai baigsis sėkmingai, nes lieka nedaug laiko – iki 
2024 metų pabaigos – projektui įgyvendinti ir ne-
prarasti LR kultūros ministerijos paskirto 1,5 mln. 
Eur finansavimo. 

Išsamiau pagrindiniai praėjusiais metais 
priimti sprendimai ir kiti darbai apžvelgiami toliau 
šioje ataskaitoje. 
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DALYVAVIMAS TARYBOS KOMISIJŲ VEIKLOJE
Vadovavau septynioms Savivaldybės ta-

rybos sudarytoms komisijoms: Strateginio plana-
vimo, Jono Aisčio literatūros premijos skyrimo, 
Smulkiojo verslo skatinimo, Kultūros premijos 
skyrimo, Peticijų, Garbės piliečio vardo suteikimo, 
Stipendijos skyrimo jauniesiems menininkams. Taip 
pat dalyvavau Kaišiadorių rajono savivaldybės jau-
nimo reikalų tarybos veikloje. 

2022 m. sušaukiau šešis Strateginio pla-
navimo komisijos posėdžius. 2022 m. vasario 14 
d. komisijos posėdyje buvo svarstomas savivaldy-
bės 2022 m. biudžeto ir strateginio veiklos plano 
projektai ir jiems pritarta. 2022 m. kovo 15 d. po-
sėdyje buvo nutarta skelbti Kaišiadorių muziejaus 
statybos rangos darbų viešąjį pirkimą (iki sutarties 
pasirašymo) ir pritarta patikslintam kelių, kurie būtų 
tvarkomi viešojo ir privataus sektorių partnerystės 
(PPP) būdu, sąrašui. 2021 m. kovo 23 d. posėdyje 
pritarta projekto „Vandentiekio ir nuotekų surinki-
mo tinklų plėtra Pravieniškių aglomeracijoje“ darbų 
atlikimui, trūkstamų lėšų finansavimo šaltinius iš-
dėstant tokia tvarka: 1) skolintis lėšas iš VIPA be 
savivaldybės garantijos; 2) skolintis lėšas iš VIPA su 
savivaldybės garantija; 3) nesant galimybės pasi-
naudoti 1 arba 2 finansavimo alternatyva, naudoti 
savivaldybės biudžeto lėšas. 2022 m. birželio 29 
d. posėdyje 1) pritarta sklypo įsigijimui Rumšiškė-
se darželio statybai ir pavesta Administracijai at-
likti įsigijimo procedūras ir, įsigijus sklypą, vertinti 
tolimesnes alternatyvas (naujo pastato / modulių 
statybą, modulių nuomą ir pan.); 2) nutarta įtrauk-
ti į investicijų projektą „Rumšiškių kultūros centro 
modernizavimas energijos taupymo paslaugų tei-
kėjo pagrindu“ vidaus patalpų remonto ir scenos 
bei salės įrengimo darbus. 2022 m. rugpjūčio 10 d. 
posėdyje rekomenduota Administracijai parengti 
tarybos sprendimo projektą dėl projekto „Gatvių 
apšvietimo modernizavimas Kaišiadorių rajono 
savivaldybės teritorijoje“ apimčių sumažinimo, se-
niūnijose atsisakant gatvių, kuriose gatvių apšvie-
timo įrengimas yra brangiausias, bei nutarta, kad 
paraišką dėl Kaišiadorių Algirdo Brazausko gim-
nazijos stadiono teiktų Administracija, o paraišką 
dėl Šv. Faustinos mokyklos sporto statinių teiktų 
Šv. Faustinos mokykla ir įstaigos šiems objektams 
parengtų techninius projektus. 2022 m. spalio 20 
d. posėdyje nutarta privataus subjekto atranką dėl 
Kaišiadorių ligoninės ir Rumšiškių kultūros namų 
pastatų modernizavimo organizuoti vykdant vie-

nas derybas ir parenkant vieną rangovą; pritarta, 
kad UAB „Kaišiadorių vandenys“ vykdomam pro-
jektui „Nuotekų valymo įrenginių ir nuotekų ūkio 
rekonstrukcija Pravieniškių kaime, Kaišiadorių ra-
jone“ imtų paskolą iš Europos investicijų banko; 
nuspręsta vykdyti didelių gabaritų bei kitų atliekų 
surinkimo aikštelės Užtakų k., Rumšiškių sen., Kai-
šiadorių r. sav., rangos darbų pirkimą.

2022 m. Kaišiadorių rajono savivaldybės 
tarybos sprendimu Smulkiojo ir vidutinio vers-
lo paramos programai įgyvendinti buvo skirta 
55 000 Eur, t. y. 15 tūkst. Eur daugiau nei 2021 
m. Smulkiojo ir vidutinio verslo paramos programa 
Kaišiadorių rajono savivaldybė remia verslą: dengia 
įmonės steigimo išlaidas, kvalifikacijos kėlimo išlai-
das, dalyvavimo parodose išlaidas (nuo 2021 m. 
gruodžio mėn.) bei teikia subsidijas (iki 3 000 Eur) 
verslo idėjai įgyvendinti. Programoje gali dalyvau-
ti Kaišiadorių rajone veikiantys ir vykdantys veiklą 
verslo subjektai – labai mažos ir mažos verslo įmo-
nės, fiziniai asmenys, dirbantys su verslo liudijimais 
ar individualios veiklos pažyma. 2022 m. prašymus 
kompensuoti verslo steigimo išlaidas pateikė ir pa-
ramą gavo 6 subjektai, 4 subjektams buvo suteikta 
parama kvalifikacijos kėlimo išlaidoms padengti, 1 
subjektui buvo suteikta parama dalyvavimo paro-
dose išlaidoms kompensuoti. Verslo idėjos įgyven-
dinimo subsidijai buvo pateikta 59 paraiškos, para-
mą gavo 48 subjektai.

Vadovavau Kaišiadorių rajono savivaldybės 
kultūros premijos skyrimo komisijai, kuri 2022 m. 
įvertino 8 pretendentų anketas premijai gauti ir at-
rinko tris premijos laureatus:

1) Kaulakių šeimą (Laimutė ir Kęstutis bei 
jų vaikai: Mečislovas, Šarūnas, Saulius, Aidas, Gy-
tis, Justas ir Gabija) už aktyvią kultūrinę ir meninę 
veiklą. Laimutė Kaulakienė – Žiežmarių kultūros 
centro instrumentinio vokalinio ansamblio „Įvai-
ri muzika“ ir Pakertų moterų vokalinio ansamblio 
vadovė, chorų, ansamblių narė, sakralinės muzikos 
festivalio „Giesmių vainikas“ organizatorė. Vaikai 
Gytis, Justas ir Gabija Kaulakiai – Kaišiadorių kul-
tūros centro folkloro ansamblio „Žilvita“, choro „Do 
diez“, grupės „Džiaz Guliasch“ bei ansamblio „Įvairi 
muzika“ nariai, taip pat įvairių respublikinių liaudies 
kūrėjų konkursų dalyviai ir prizinių vietų laimėtojai; 

2) Aurelijų Balčiūną, VšĮ Kaišiadorių turizmo 
ir verslo informacijos centro turizmo vadybininką, 
gidą, teminių turistinių maršrutų ir publikacijų apie 
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bės viešosios bibliotekos Zūbiškių filialo bibliote-
kininkę, už vietos bendruomenių narių įtraukimą 
į kultūrinę veiklą, puoselėjant Kaišiadorių krašto 
kultūros paveldą ir gyvąją tradiciją.

2022 m. Kaišiadorių rajono savivaldybės 
Jono Aisčio literatūros premija skirta Erikai Drungy-
tei (už eilėraščių knygą „Kalnas ir miestas“ (Kaunas: 
Kauko laiptai, 2020) ir Tomui Taškauskui (už eilė-
raščių knygą „Amžinybės mozaikos“ (Vilnius, 2021).

Kaišiadorių kraštą autorių, už įgyvendintas istorinio 
paveldo išsaugojimo, jo prieinamumo visuomenei 
didinimo iniciatyvas ir Kaišiadorių krašto garsinimą; 

3) Oną Raudeliūnienę, tradicinę amatinin-
kę, kulinarinio paveldo puoselėtoją, sertifikuoto 
tautinio paveldo produkto – tradicinio šakočio (A 
kategorija) gamintoją, Lietuvos šakočių kepimo 
čempionato 2022 m. nugalėtoją, aktyvią Zūbiškių 
bendruomenės narę, Kaišiadorių rajono savivaldy-

Jono Aisčio literatūros premija skirta Erikai Drungytei ir Tomui Taškauskui
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2022 m. peticijų gauta nebuvo, todėl Peti-
cijų komisija neposėdžiavo.

Kaišiadorių rajono savivaldybės stipendijos 
skyrimo jauniesiems menininkams atrankos kon-
kursas buvo skelbiamas penktą kartą. Atrankos 
konkurso tikslas – skatinti ir padėti savivaldybėje 
gyvenantiems, besimokantiems ar dirbantiems 
jauniesiems kūrėjams įgyvendinti savo kūrybinius 
sumanymus, pristatyti darbus visuomenei ir gra-
žinti savo gyvenamąją aplinką. Stipendijos paskir-
tos: 1) Eglei Gelažiūtei-Pranevičienei ir jos kūrybi-
nei programai „Eilėraščių ir dainų vaikams rinkinio 
parengimas“ įgyvendinti; 2) Tautvydui Nagorskui ir 
jo kūrybinei programai „Fotografijų serija „Praeities 
šviesa“ įgyvendinti.

2022 metais Kaišiadorių rajono savivaldy-
bės garbės piliečio vardo suteikimo komisija posė-
džiavo vieną kartą ir nusprendė siūlyti Kaišiadorių 
rajono savivaldybės tarybai suteikti garbės piliečių 
vardus Ramūnui Šiškauskui, Mindaugui Nasevičiui 
ir Marytei Bagdonienei. 2022 m. birželio 30 d. 
Kaišiadorių rajono savivaldybės tarybos sprendi-
mu Kaišiadorių rajono savivaldybės garbės piliečio 
vardai suteikti Ramūnui Šiškauskui ir Marytei Bag-
donienei.

Kaišiadorių rajono savivaldybės jaunimo rei-
kalų taryba 2022 m. posėdžiavo 5 kartus. Posėdžių 
metu Taryba svarstė pilietiškumo ugdymo, jaunimo 
dalyvavimo Savivaldybės darbo grupėse, įsitrauki-
mo į valstybinių švenčių organizavimą klausimus. 
Kaišiadorių rajono savivaldybės administracijai re-
komenduota įtraukti į vasaros stovyklas užsienio 
lietuvių jaunimą ir skatinti, kad jose būtų stipri-
namas pilietiškumas ir ryšys su Lietuva. Posėdžių 
metu buvo svarstomi jaunimo organizacijų projektų 

ATSTOVAVIMAS SAVIVALDYBEI
Kaip ir praėjusiais metais, atstovavau savi-

valdybei Kauno regiono plėtros taryboje ir 2022 m. 
dalyvavau trylikoje Kolegijos posėdžių, iš kurių 7 
posėdžiai vyko rašytinės procedūros tvarka. Juose 
buvo priimti Kauno regiono plėtros plano iki 2020 
m. pakeitimai, svarstomi 2014–2020 m. ES fondų 
investicijų Kauno regione planavimo klausimai, taip 
pat naujojo 2021–2030 m. Kauno regiono plėtros 
plano rengimo klausimai. Taip pat dirbau Kauno 
regiono plėtros tarybos kolegijos patariamojoje 

Krepšininkui Ramūnui Šiškauskui įteikiamos 
Kaišiadorių garbės piliečio regalijos

konkurso prioritetai,  aptartas 2022 ir 2023 metų 
jaunimo politikos finansavimas. Nuspręsta jaunimo 
organizacijoms siūlyti kartu su kultūros įstaigomis 
teikti projektus Kultūros tarybai. Taip pat pasiūlyti 
miestams partneriams Lenkijoje, Estijoje ir Sakar-
tvele bendradarbiauti jaunimo srityje. 

darbo grupėje (Merų darbo grupėje), kurioje buvo 
sprendžiami 2014–2020 m. ES fondų investicijų 
paskirstymo Kauno regione klausimai bei naujo 
laikotarpio regiono plano projektas, ir dalyvavau 
devyniuose jos posėdžiuose. Taip pat praėjusiais 
metais dalyvavau Kauno regiono plėtros tarybos 
keturiuose visuotiniuose dalyvių susirinkimuose. 
Praėjusių metų gruodžio 1 d. dalyvavau Sveikatą 
stiprinančio Kauno regiono metinėje konferencijo-
je „Sveikatą stiprinantis Kauno regionas: dabartis ir 
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perspektyvos“ Kėdainiuose, kur skaičiau pranešimą 
apie situaciją bei veiklą sveikatos srityje savivaldy-
bėje ir Kauno regione. 

 Esu Savivaldybės atstovas Lietuvos savi-
valdybių asociacijoje (toliau – Asociacija), kartu su 
D. Vilimu ir R. Grendaite balandžio 20 d. dalyvavau 
Asociacijos narių atstovų suvažiavime, kuriame ap-
tarti nuveikti darbai, bendradarbiavimas su centri-
ne valdžia, įstatymų pakeitimai ir naujas savivaldos 

modelis bei parama Ukrainos savivaldybėms. Šiuo 
tikslu gruodžio 1 d. organizuotas ir Asociacijos ta-
rybos posėdis, kuriame aptarti LR Prezidento siūly-
mai dėl konstitucinio įstatymo, reglamentuojančio 
savivaldybių skolinimosi ribojimą, pakeitimo. Taip 
pat dalyvavau spalio 20 d. Asociacijos tarybos po-
sėdyje, kuriame buvo svarstomi biudžeto projekto 
ir kiti svarbūs klausimai.

„Auksinių Krivūlių" apdovanojimuose sulaukėme prizo už skaidrų finansų valdymą

 Spręsdamas klausimus su valstybės val-
džios ir valstybinio administravimo subjektais, 
stengiausi deramai atstovauti savivaldybės intere-
sams. Susitikimuose ar susirašinėjime su Lietuvos 
automobilių kelių direkcijos vadovais tariausi dėl 
savivaldybės teritorijos kelių remonto ir priežiū-
ros, eismo saugumo didinimo, bendradarbiavimo 
įgyvendinant investicinius projektus, savivaldy-
bės planuojamų įgyvendinti projektų derinimo. 
Dalyvavau Kauno regiono integruotos teritorijų 
vystymo programos įgyvendinimo koordinavimo 
darbo grupės elektroniniuose balsavimuose. Taip 
pat dalyvavau LR vidaus reikalų ministerijos orga-
nizuotame Regioninės politikos forume rugpjūčio 
25 d. Anykščiuose, kur buvo aptariami ES inves-
ticijų, „Lietuvos strategijos 2050“ ir kiti klausimai, 
bei Lietuvos Respublikos Prezidento inicijuotame 

Regionų forume rugsėjo 8 d. Daug kartų įvairiuose 
formatuose su LR sveikatos apsaugos ministerijos 
atstovais buvo aptariami planuojamos sveikatos 
įstaigų pertvarkos, greitosios medicinos pagalbos 
sistemos pertvarkos, VšĮ „Kaišiadorių ligoninė“ in-
vesticijų poreikio, pacientų pavėžėjimo projekto ir 
kiti klausimai. Praėjusių metų rugsėjo mėn. daly-
vavau LR susisiekimo ministerijos organizuotame 
Nacionalinio Lietuvos dviračių ir pėsčiųjų infras-
truktūros plėtros žemėlapio pristatyme. Gavęs sa-
vivaldybės tarybos pritarimą, gruodžio 1 d. LR kul-
tūros ministerijoje pasirašiau susitarimą dėl meno 
ir dizaino viešosiose erdvėse, kuriuo įsipareigojama 
iki 1 proc. visuomenės poreikiams statomo ar re-
konstruojamo objekto sumos skirti meno ar dizai-
no kūriniams sukurti ar įsigyti. 
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Pasibaigus karantinui ir pandemijai, vėl or-
ganizuoti susitikimai su ministrais ir Seimo nariais 
gyvai. Praėjusių metų balandžio mėn. savivaldybė-
je lankėsi LR socialinės apsaugos ir darbo ministrė 
Monika Navickienė, su kuria aptarti aktualūs klau-
simai, aplankyti Pravieniškėse gyvenantys ukrainie-

Lietuvos Respublikos finansų ministrės vizito vaisiai – 
rekonstruotas Kaišiadorių Katedros stogas

Susitikimas su SADM vadove  
Monika Navickiene

čiai, lankytasi Kaišiadorių šv. Faustinos mokykloje 
ir Strėvininkų socialinės globos namuose. Birželio 
mėnesį neoficialiame renginyje dalyvavo LR finan-
sų ministrė dr. Gintarė Skaistė, su kuria aptarti Kai-
šiadorių katedros stogo remonto klausimai. Prieš 
tai susitikimas su ministre vyko Vilniuje. 

Vėliau, gruodžio 5 d., savival-
dybėje lankėsi LR švietimo, mokslo ir 
sporto ministrė Jurgita Šiugždinienė, su 
kuria aptartas savivaldybės dalyvavimas 
„Tūkstantmečio mokyklų“ programoje, 
kiti savivaldybės poreikiai bei projektai, 
aplankyta Kaišiadorių Algirdo Brazaus-
ko gimnazija, Kaišiadorių šv. Faustinos 
mokykla ir aptartos regioninio centro 
steigimo galimybės. Be to, spalio mėne-
sį dalyvauta „Tūkstantmečio mokyklų“ 
programos aptarime su savivaldybių va-
dovais Vilniuje. 

Kartu su Švietimo ir mokslo ministre Jurgita Šiugždiniene 
rengiamės „Tūkstantmečio mokyklų projektui"
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Praėjusių metų spalio mėn. svarbus susitiki-
mas su LR aplinkos ministru Simonu Gentvilu vyko 
Vilniuje, kurio metu aptartas Pravieniškių nuotekų 
valyklos rekonstrukcijos projektas, atliekų šalinimo 
sąvartynuose mokesčio ir kiti klausimai. Praėjusių 
metų rugsėjo mėn. dalyvavau susitikime su LR vi-
daus reikalų ministre Agne Bilotaite Raseiniuose, 
kur Kauno regiono savivaldybių merams buvo pri-
statyta valstybės tarnybos pertvarka, Regionų plė-
tros programos investicijos 2021–2030 m. ir kiti 
klausimai. Praėjusių metų rugsėjo 13 d. organizuo-
tas Lietuvos ir JAV diplomatinių santykių šimtme-
čio minėjimas, vyko draugiškos krepšinio varžybos, 
organizuota diskusija su Seimo nariais Audroniu 
Ažubaliu ir Žygimantu Pavilioniu.

Praėjusiais metais, gavęs kvietimus, ne kar-
tą dalyvavau LR Seimo Laisvės kovų ir valstybės 

Raseiniuose aptariame valstybės tarnybos pertvarkos klausimus

istorinės atminties komisijos posėdžiuose gyvai ir 
nuotoliniu būdu, kuriuose pristačiau savivaldybės 
sprendimus bei atliktus veiksmus desovietizacijos 
srityje. 

Praėjusiais metais ne kartą dalyvavau ir 
savivaldybei svarbių valstybės vykdomų projektų 
pristatymuose bei aptarimuose: AB „LTG Infra“ 
organizuotuose pasitarimuose dėl „Rail Baltica“ 
vėžės projekto bei „Rail Baltica“ geležinkelio linijos 
Kaunas–Vilnius susisiekimo komunikacijų inžineri-
nės infrastruktūros vystymo plano sprendinių pri-
statyme Kaišiadoryse gruodžio mėn., savivaldybės 
pastato rekonstravimo projektinių sprendinių pri-
statyme spalio mėn., planuojamo gyvūnų kremato-
riumo Antakalnio k. projektinių siūlymų pristatyme 
lapkričio mėn. ir kituose. 

Strateginės reikšmės „Rail Baltica" projektas prie Kaišiadorių krašto plėtros



2022 METŲ VEIKLOS ATASKAITAKAIŠIADORIŲ RAJONO SAVIVALDYBĖ 2120

Šių metų pradžioje savivaldybėje lankėsi ir 
LR finansų ministrė dr. Gintarė Skaistė bei LR svei-
katos apsaugos ministras Arūnas Dulkys, su kuriais 
aptarti savivaldybės projektų finansavimo, sveika-
tos sistemos pertvarkos ir kiti klausimai.

Per ataskaitinį laikotarpį kontroliavau ir 
prižiūrėjau savivaldybės viešojo administravimo 
institucijų, įstaigų ir įmonių vadovų veiklą, domė-

MERO FONDO LĖŠŲ PANAUDOJIMAS

Vadovaujantis Vietos savivaldos 
įstatymo 20 straipsnio 2 dalies 14 punk-
to nuostata, Tarybos patvirtintu Kaišia-
dorių rajono savivaldybės mero fondo 
naudojimo ir atsiskaitymo tvarkos apra-
šu, reprezentacijos reikmėms 2022 m. 
buvo panaudota 7891,90 Eur. Įvairioms 
savivaldybėje  surengtoms šventėms, 
labdaros, kultūros ir sporto renginiams 
buvo išleista 6277,68 Eur, savivaldybė-
je surengtiems oficialiems priėmimams, 
darbo susitikimams su valstybinių insti-
tucijų ir įstaigų, kitų savivaldybių atsto-
vais, savivaldybės strateginės plėtros 
partneriais – 1614,22 Eur.

Oficialiems 
priėmimams, darbo 

susitikimams 
su valstybinių 

institucijų ir įstaigų 
atstovais

1614,22 Eur

Šventėms, labdaros, 
kultūros ir sporto 

renginiams  
6277,68 Eur

REPREZENTACIJOS 
REIKMĖMS  

2022 M. BUVO 
PANAUDOTA 
7891,90 EUR

jausi, kaip jie įgyvendina įstatymus, Savivaldybės 
tarybos sprendimus. Taip pat, iki lapkričio mėnesio, 
dalyvavau Kaišiadorių rajono vietos veiklos grupės 
valdybos ir Projektų atrankos komisijos posėdžiuo-
se, visuotiniame narių susirinkime bei Kaišiadorių 
miesto vietos veiklos grupės visuotiniame narių 
susirinkime ir strategijos aptarimo renginyje. 

Susitikimas su Lietuvos Respublikos sveikatos apsaugos ministru Arūnu Dulkiu
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prašymų dėl įvairių socialinių problemų, paslaugų 
kokybės, gatvių ir kelių remonto bei priežiūros, sta-
tybos ir remonto darbų kokybės, švietimo organi-
zavimo klausimų ir kt. 

Toliau buvo vykdomas savižudybių pre-
vencijos projektas. Praėjusiais metais savižudybių 
rajone užfiksuotos 8, t. y. viena daugiau nei anks-
tesniais metais. Galime pasidžiaugti, kad tarp jų 
nebuvo jaunimo atstovų. Tačiau šiai sričiai reikia 
skirti didesnį dėmesį bei stiprinti įvairių institucijų 
bendradarbiavimą. 

Praėjusiais metais darbą tęsė anksčiau su-
daryta darbo grupė biudžetinių įstaigų bendrųjų 
funkcijų centralizuoto atlikimo ir biudžeto lėšų 
racionalaus panaudojimo klausimams nagrinė-
ti. Remiantis darbo grupės parengtais siūlymais, 
Savivaldybės taryboje buvo priimtas sprendimas 
dėl biudžetinių įstaigų informacinių technologijų 
centralizuoto administravimo trimis etapais nuo 
2022 m. spalio 31 d. Vėliau šis terminas atidėtas 
iki 2022 m. gruodžio 31 d. Taip pat šiuo tikslu Savi-
valdybės taryboje nuspręsta steigti naują biudžeti-
nę įstaigą – Kaišiadorių bendrųjų funkcijų tarnybą, 
kuri teiktų visas centralizuotai administruojamas 
paslaugas biudžetinėms įstaigoms. Įsteigus įstaigą, 
vėliau vyko konkursas ir paskirtas įstaigos direkto-
rius. Taip pat darbo grupė nagrinėjo viešųjų pirkimų 
procesų ir kitų funkcijų centralizavimo galimybes. 

Siekiant pasirengti dalyvauti Švietimo, 
mokslo ir sporto ministerijos inicijuotoje „Tūkstan-
tmečio mokyklų“ programoje, darbą tęsė Mokyklų 
tinklo pertvarkos 2021–2025 metų bendrojo pla-
no pakeitimo projekto ir „Tūkstantmečio mokyklų“ 
programos vystymo darbo grupė, kuri parengė šios 

KITŲ MERO FUNKCIJŲ ATLIKIMAS

Vykdydamas savivaldybės merui priskirtas 
funkcijas ir vadovaudamas Tarybos ir mero sekre-
toriato darbui, 2022 m. priėmiau 54 potvarkius 
veiklos organizavimo klausimais, 201 potvarkius 
dėl komandiruočių ir atostogų, 200 potvarkių per-
sonalo valdymo klausimais. 2021 m. buvo priimti 
60 potvarkių veiklos organizavimo klausimais, 162 
potvarkiai dėl komandiruočių ir atostogų, 170 po-
tvarkių personalo valdymo klausimais. 

Įgyvendindamas funkcijas, susijusias su sa-
vivaldybės biudžetinių įstaigų ir viešųjų įstaigų (ku-
rių savininkė yra Savivaldybė) vadovų darbo santy-
kiais, Darbo kodekso ir kitų teisės aktų nustatyta 
tvarka nustačiau įstaigų vadovų atlyginimų koefi-
cientus, darbo grafikus, tvirtinau metines užduo-
tis, suteikiau atostogas, sprendžiau klausimus dėl 
įstaigų vadovų interesų konfliktų, pasirašiau susi-
tarimus dėl darbo sutarčių su savivaldybės biudže-
tinių įstaigų ir viešųjų įstaigų vadovais pakeitimo 
ar nutraukimo. 2022 m. pradėtos 4 darbo pareigų 
pažeidimo procedūros savivaldybės biudžetinių 
įstaigų vadovams, paskirti trys įspėjimai dėl darbo 
pareigų pažeidimo. 

2022 m. Tarybos ir savo vardu gavau 201 
fizinių asmenų ir 1974 juridinių asmenų prašymus. 
Dauguma jų buvo perduota Savivaldybės adminis-
tracijai išnagrinėti bei pateikti atsakymus. Gyven-
tojams tiesiogiai pasiekiamas buvau ne tiktai tra-
dicinėmis darbui skirtomis ryšių priemonėmis, bet 
ir asmeninėmis priemonėmis, tarp jų socialiniais 
tinklais, kuriais gavau daug įvairių gyventojų klau-
simų, prašymų, skundų, į kuriuos galėjau iš karto 
operatyviai reaguoti arba juos persiųsti Savivaldy-
bės administracijai išnagrinėti. Daugiausia gauta 

PRIIMTI
455

POTVARKIAI

201 potvarkius dėl 
komandiruočių ir 

atostogų

201 potvarkius dėl 
komandiruočių ir 
atostogų

54 veiklos 
organizavimo 

klausimais
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programos viziją rajone. Šios vizijos pagrindu vė-
liau parengta paraiška ir investicijų projektas. Kaip 
ir kasmet, situacija ir prioritetai švietimo srityje 
aptarti su rajono švietimo įstaigų vadovais. Pagrin-
diniai šių metų tikslai ir toliau išliko socialinės emo-
cinės aplinkos gerinimas, informacinių technologijų 
atnaujinimas (mokykloms nupirkta 2016 kompiu-
terių), pradinio ir pagrindinio ugdymo pasiekimų 
gerinimas, saugios mokymo aplinkos sudarymas. 

Dvi darbo grupės, kurioms vadovavau, 
buvo sudarytos pasirengti projektui „Kaišiado-
rys – Lietuvos kultūros sostinė 2024. Kaišiado-
rys: kultūros keliai ir kelionės“. Viena darbo grupė 
buvo skirta sudaryti reikiamų infrastruktūros srities 
darbų planą, kuris buvo patvirtintas Savivaldybės 
taryboje gruodžio mėnesį. Rengiant šį planą buvo 
vykdoma ir gyventojų apklausa, pasiūlymus teikė 
Savivaldybės Istorinės atminties įamžinimo komi-
sija ir kiti subjektai. Kai kurie darbai pagal šį pla-
ną bus pradėti įgyvendinti jau šiais metais. Kita 
darbo grupė (pagrindinė) buvo sudaryta projekto 
„Kaišiadorys – Lietuvos kultūros sostinė 2024. 
Kaišiadorys: kultūros keliai ir kelionės“ programai 
rengti. Į šią darbo grupę įeina teminių grupių (Ko-
munikacijos, Istorijų kelionių, Muzikinių kelionių, 
Literatūros kelionių, Teatro kelionių, Vaizduojamojo 
meno kelionių, Etnokultūros kelionių, Kulinarinio 
paveldo, Kultūrinio turizmo, Piligriminių kelionių, 
Sporto) koordinatoriai, kurie turi savo grupių ko-
mandas. Koordinatoriai pagrindinei darbo grupei 
pristato teminių darbo grupių veiklą, jose aptartas 
idėjas bei teminėse grupėse kilusius klausimus. 
Pagrindinėje darbo grupėje sudaromas ir tikslina-
mas 2024-ųjų renginių kalendorius, planuojamas 
biudžetas bei aptariami strateginiai klausimai. Šios 
darbo grupės koordinatorė yra savivaldybės admi-
nistracijos patarėja Ilona Grabijolienė. 

Realizuojant ankstesniais metais užmegztą 
bendradarbiavimą ir nuveiktus darbus, 2022 m. 
kovo 24 dieną Savivaldybės iniciatyva pasirašyta 
svarbi bendradarbiavimo sutartis tarp Kauno tech-
nologijos universiteto ir Kaišiadorių Algirdo Bra-
zausko gimnazijos, pagal kurią gimnazijoje įsteigta 
ir nuo rugsėjo 1 dienos pradėjo veikti KTU klasė. 
Šioje klasėje sustiprintai mokoma tiksliųjų bei gam-
tos mokslų. Tai yra vienas iš svarbių žingsnių stipri-
nant rajono švietimo sistemą ir siekiant geresnės 
ugdymo kokybės. Galima paminėti ir tai, kad ben-
dradarbiavimo sutartis su Vytauto Didžiojo uni-
versitetu taip pat pasirašyta (2023 m. kovo 16 d.). 

Pagal šią sutartį, šalys įsipareigojo bendradarbiauti 
siekiant kvalifikuoto pedagogų rengimo ir užtikri-
nant pakankamą pedagogų poreikį savivaldybės 
švietimo įstaigose.

Birželio mėnesį Kaišiadoryse lankėsi Prezi-
dentūros Kanclerė Agila Barzdienė kartu su prezi-
dentūros komanda ir susitiko su savivaldybės bei 
Nacionalinės savanoriškos gelbėjimo tarnybos 
„Voluntarius LT“ atstovais, kurie dalyvavo projekte 
„Lietuvos galia“. Taip pat savivaldybėje vyko susiti-
kimas ir su Kauno apskrities valstybinės mokesčių 
inspekcijos vadovais. 

Spalio mėnesį Jaunimo metams paminėti 
bei įamžinti Kaišiadorių jaunimo reikalų tarybos 
iniciatyva Kaišiadorių Algirdo Mykolo Brazausko 
parke pasodintas ąžuoliukas, išaugintas iš Stelmu-
žės ąžuolo gilės. Jaunimo metų proga Kaišiadoryse 
vyko ir daugiau renginių.

Lapkričio mėnesį Vytauto Didžiojo univer-
siteto kvietimu skaičiau paskaitą viešojo adminis-
travimo studijų studentams apie Europos Regionų 
komitetą ir jo veiklą.

Kartu su mero patarėju Audriu Narbutu, 
kaip ir ankstesniais metais, didelį dėmesį skyrėme 
galimiems investuotojams ir nekilnojamojo turto 
projektų vykdytojams į rajoną pritraukti. Šiuo tiks-
lu vyko susitikimai su gyvenamųjų būstų statybų 
projektus vykdančiais investuotojais, taip pat vyko 
Kaišiadoryse planuojamų statyti daugiabučių pro-
jektinių siūlymų viešas pristatymas ir vėliau susi-
tikimas su Beržyno kvartalo gyventojais. Keletas 
susitikimų vyko su potencialiais investuotojais 
Žiežmariuose. Be to, jau 2023 m. sausio 18 dieną 
vyko susitikimas su VšĮ „Investuok Lietuvoje“ ge-
neraliniu direktoriumi Eliju Čiviliu, su kuriuo aptarti 
investuotojų pritraukimo, Kruonio HAE teritorijoje 
esančios laisvosios ekonominės zonos įveiklinimo 
ir kiti klausimai. 

Žiniasklaidai buvo siunčiami pranešimai 
apie priimtus Savivaldybės tarybos sprendimus, 
socialinius, ekonominius, politinius ir kultūrinius 
įvykius, pandemijos situacijos valdymą. Jie buvo 
skelbiami ir savivaldybės interneto svetainėje 
www.kaisiadorys.lt. Kaišiadorių rajono matomu-
mas didėjo ir nacionalinėje žiniasklaidoje. Pačiam 
teko dalyvauti LRT laidoje „Lietuvos diena“, teikti 
komentarus radijui ir televizijai dėl pasirengimo pri-
imti migrantus ir karo pabėgėlius, dėl vasaros liūčių 
išplautų kelių ir kitais klausimais. 



2022 METŲ VEIKLOS ATASKAITAKAIŠIADORIŲ RAJONO SAVIVALDYBĖ 24

Be to, mano patarėjo Audrio Narbuto inici-
atyva startavo tinklalaidė „Kas čia daros?“. Youtube 
analizė rodo, kad jos aktyviai klausosi ne tik Kaišia-
dorių krašto, bet ir Vilniaus bei Kauno gyventojai. 
Kaišiadorių krašto plėtros strategija yra grindžiama 
Vilniaus–Kauno dvimiesčio idėja, jaunų šeimų pri-
traukimu, todėl ir turime būti girdimi visame dvi-
miestyje.

LRT kalbinti kaišiadoriečiai buvo vieningi: 
Kaišiadoryse gyventi gera

gevos apskrities lankėsi  Kaišiadorių miesto šven-
tėje „Paukščių festivalis“. Ukrainos Hola Prystanės 
rajono savivaldybės delegacija į šventę dėl  kari-
nių  veiksmų Ukrainoje ir Rusijos Federacijos agre-
sijos atvykti negalėjo.   

TARPTAUTINIS BENDRADARBIAVIMAS
2022 m. tęsiau Kaišiadorių rajono savival-

dybės bendradarbiavimą su Lenkijos Respublikos 
Bendzino miesto, Estijos Respublikos Jegevos 
apskrities, Vokietijos Federacinės Respublikos 
Tvistringeno miesto, Ukrainos  Hola Prystanės ra-
jono partneriais. Partneriai iš Bendzino miesto, Je-

Partneriai iš Bendzino ir Jegevos apsilankė „Paukščių festivalyje"
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2022 m. rugsėjo 8–11 dienomis Kaišia-
doryse viešėjo Sakartvelo Bagdačio savivaldybės 
delegacija, vadovaujama savivaldybės mero Kakha 
Enukidzė. Svečių iš Bagdačio delegaciją sudarė 
savivaldybės ir tarybos atstovai, kultūros ir tu-
rizmo srities darbuotojai, verslininkai. Susitikimo 
metu buvo pristatytos abi savivaldybės, aptartos 
bendradarbiavimo galimybės, pasidalinta abipuse 
patirtimi įgyvendinant įvairius projektus, taip pat 
supažindinta su Kaišiadorių rajono investicine ir 
turistine aplinka. Susitikime dalyvavo ir Sakartvelo 
ambasados Lietuvoje vyresnioji patarėja Natalie Ki-
paroidzė. Tarp savivaldybių  pasirašytas bendradar-
biavimo memorandumas. 2022 m. rugsėjo  29 d. 
Kaišiadorių rajono savivaldybės taryba pritarė sa-
vivaldybių bendradarbiavimo sutarčiai. Joje numa-
tyta bendradarbiauti, plėtojant turizmo, kultūros, 
švietimo, socialinius ir ekonominius ryšius.   

2022 metais vyko tik vienas tradicinis 
Kaišiadorių rajono savivaldybės atstovų bendra-
darbiavimo vizitas į Estijos Respublikos Jegevos 
savivaldybę. Vizito metu delegacija dalyvavo Tra-
dicinėje amatų  šventėje, pasidalino patirtimi švie-
timo, vietos savivaldos ir institucijų veiklos srityse.   

2022 m. vasario 28 d. Baltarusijos Respu-
blikos Yvijos rajono vykdomojo komiteto pirmi-
ninkui Savivaldybės vardu išsiunčiau raštą ir pa-
reikalavau nutraukti karinę agresiją prieš Ukrainą. 
2022 m.  kovo  17 d. Kaišiadorių rajono savival-

Su Sakartvelo Bagdačio savivaldybe pasirašyta 
bendradarbiavimo sutartis

dybės  taryba pritarė bendradarbiavimo sutarties 
nutraukimui. 

Praėjusių metų rugpjūčio 2 dieną savival-
dybėje lankėsi Japonijos ambasadorius Lietuvoje 
Tetsu Ozaki, su kuriuo aptarėme bendradarbiavi-
mo su Japonijos savivaldybe galimybes. Taip pat, 
lapkričio mėnesį buvau pakviestas ir į Lietuvos–Ja-
ponijos diplomatinių santykių šimtmečio minėji-
mą Vilniuje. Be to, praėjusiais metais su Lietuvos 
konsulu Virdžinijos valstijoje (JAV) Jeff Nelson 
aptarėme bendradarbiavimo su savivaldybe JAV 
galimybes. 

Akimirka iš Japonijos ambasadoriaus vizito
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SAVIVALDYBĖS REPREZENTACIJA IR RENGINIAI
Praėjusių metų, kaip ir ankstesnių, pande-

mijos ir karantino situacija pakoregavo savivaldy-
bės ir kultūros įstaigų planus, todėl metų pradžio-

je renginių savivaldybėje buvo mažiau. Vėliau nei 
įprasta vyko „Verslo vakaro“ renginys. 

„Verslo vakaro" renginys sugrįžo į Kaišiadoris

Tačiau pirmą kartą gegužės mėnesį organi-
zuotas renginys Europos kaimynų dienai paminėti, 
kuris buvo skirtas pasitikti į rajoną atvykusius gy-
venti ukrainiečius ir padėti jiems užmegzti ryšius 
su mūsų jaunimu. Vasario 24 d. netikėtai prasidė-
jus karui Ukrainoje, prisijungta prie visoje Lietu-
voje vykusios Ukrainos palaikymo akcijos „Laisvė 
šviečia“. 

Nuo pat pirmosios Rusijos agresijos Ukrainoje dienos 
besąlygiškai rėmėme brolius ukrainiečius
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Sausio mėnesį pirmą kartą vyko konferen-
cija „Kaišiadorys 2022: darbai ir perspektyvos“, 
kurioje buvo pristatomi atlikti ir planuojami dar-
bai, pritrauktos investicijos, bendradarbiavimas su 

Po pandemijos pertraukos, praėjusiais me-
tais vėl organizuoti tarybos narių susitikimai su gy-
ventojais seniūnijose, kur buvo pristatoma Tarybos 
veikla bei aptariami gyventojams svarbūs klausi-
mai. Viso surengta dešimt tokių susitikimų. 

Svarbus praėjusių metų įvykis visoje Lietu-
voje – Lietuvos krepšinio šimtmečio jubiliejus. Ta 
proga praėjusių metų birželio mėnesį Kaišiadoryse 

Žinia apie kraštą pasklido toli: konferenciją „Kaišiadorys 2022: darbai ir perspektyvos“ 
stebėjo virš 65 000 žiūrovų visoje Lietuvoje ir už jos ribų

lankėsi Lietuvos krepšinio federacijos prezidentas 
Vydas Gedvilas, žymiausias mūsų rajono krepši-
ninkas Ramūnas Šiškauskas, krepšinio treneriai bei 
Elektrėnų–Kaišiadorių krepšinio lygos organizato-
riai. Taip pat buvo rodomas filmas apie Lietuvos 
krepšinį, organizuotas piešinių konkursas, vyko 
įvairūs renginiai mokyklose. 

Minime Lietuvos krepšinio šimtmečio jubiliejų

Kauno technologijų universitetu ir kitos svarbios 
naujienos. Šią konferenciją tiesiogiai transliavo 
Delfi TV. 
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Vyko tradiciniai renginiai „Kultūros pumpu-
ras“, Gedulo ir vilties dienos, o Rumšiškėse – holo-
kausto atminimo renginys. Taip pat liepos 6 d. vyko 
tradicinis Valstybės (Lietuvos karaliaus Mindaugo 
karūnavimo) dienos renginys, kurio metu buvo 
įteiktos ir Kaišiadorių rajono savivaldybės garbės 
piliečio regalijos šviesios atminties Marytės Bag-
donienės šeimos nariams. Vasarą vyko tradiciniai 
penktadienio koncertai Kaišiadorių Algirdo Myko-
lo Brazausko parke, „Judėjimo savaitės“ renginiai 
bei tradicinis renginys „Šoka visa Lietuva“ rugsėjo 

mėn., Kaišiadorių švietimo ir sporto paslaugų cen-
tro organizuotas geriausių mokinių apdovanojimo 
renginys „Triumfo ragas“ ir kiti. 

Didžiausias renginys „Paukščių festivalis“ vėl 
vyko įprastu laiku – birželio mėnesį. Jame dalyvavo 
„MemelBand“, Monika Pundziūtė (Monique) ir Aistė 
Smilgevičiūtė su grupe „Skylė“. Atsižvelgiant į aplin-
kosaugos tendencijas ir po truputį atsisakant fejer-
verkų, šventės metu juos pakeitė įspūdingas lazerių 
šou. Atsižvelgiant į gyventojų apklausos rezultatus, 
fejerverkų atsisakyta ir Naujųjų metų naktį.

Vienas šviesiausių vasaros prisiminimų „Paukščių festivalis"

Praėjusiais metais vyko net keturių rajono 
miestelių – Žaslių, Kruonio, Darsūniškio, Rumšiš-
kių jubiliejų šventės. Įspūdinga Rumšiškių 640-ies 
metų jubiliejaus šventė vyko rugsėjo 3 dieną. Jos 
metu pagerbti labiausiai nusipelnę rumšiškiečiai, 
buvo pramogų vaikams, koncertas. 

Minime Rumšiškių 640-ies metų jubiliejų.
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Rugpjūčio mėnesį vyko Lietuvos vartotojų 
aljanso kartu su savivaldybe organizuotas renginys 
daugiabučių renovacijai paskatinti. Kaišiadorių ra-
jono savivaldybė yra viena iš tarptautinio projekto, 
kurį inicijavo Lietuvos vartotojų aljansas ir kuriame 
taip pat dalyvauja Tauragės rajono savivaldybė, 
partnerių. Pagal šį projektą planuojama stiprinti 
gyventojų konsultacijas daugiabučių namų reno-
vacijos klausimais vieno langelio principu, stiprinti 
viešinimo veiklas bei didinti gyventojų įsitraukimą.

Taip pat po 14-os metų pertraukos, rugpjū-
čio mėnesį kartu su Kaišiadorių smulkaus ir viduti-
nio verslo asociacija bei Kaišiadorių sporto klubu 
„Athletic Gym“ Kaišiadorių miško parko estradoje 
organizuota vasaros palydų ir galiūnų šventė „Kai-
šiadorių galiūnas 2022“. Šventės metu vyko eks-
tremalaus bėgimo su kliūtimis varžybos, galiūnų 
varžybos, pramogos vaikams, koncertas. 

Didelis renginys, pratybos „Kaišiadorių Tau-
ras 2022“, kurios pirmą kartą organizuotos kartu 
su Vytauto Didžiojo šaulių (Kauno apskr.) 2-ąja 
rinktine, vyko praėjusių metų rugsėjo mėnesį. Pra-
tyboms buvo ruošiamasi nuo metų pradžios, jose 
dalyvavo visa 2-oji šaulių rinktinė, Savivaldybės 
administracijos, policijos, ugniagesių gelbėtojų, 
Valstybės sienos apsaugos tarnybos, VšĮ Kaišia-
dorių greitosios medicinos pagalbos stoties, VšĮ 
Kaišiadorių ligoninės ir kitų institucijų atstovai. 
Pratybų metu buvo tikrinamas pasirengimas ir 
institucijų tarpusavio sąveika imituojamos hibridi-
nės atakos ir siekio užimti savivaldybės institucijas 
metu. Pratybų metu Teofiliaus Matulionio aikštėje 
vyko iškilminga 2-osios rinktinės šaulių priesaikos 
ceremonija, kurioje dalyvavo Lietuvos šaulių sąjun-

derybos bei paslaugų pirkimai dėl privačios ir vie-
šosios partnerystės būdu įgyvendinamų projektų. 
Šiais metais planuojama konkurso būdu parinkti 
investuotoją, kuris organizuos patvirtintame sąra-
še esančių 20-ties kelių ir gatvių projektavimo bei 
remonto darbus. Energijos vartojimo efektyvumą 
planuojama didinti modernizuojant VšĮ Kaišiado-
rių ligoninės bei Rumšiškių kultūros centro pasta-
tus viešosios ir privačios partnerystės būdu, todėl 
šiais metais taip pat konkurso būdu turi būti pa-

PLANUOJAMŲ 2023 M. SVARBIAUSIŲ 
DARBŲ KRYPTYS

2023 m. turėtų būti tęsiami vykdomi pro-
jektai bei pradėtas naujų projektų įgyvendinimas. 
Planuojama užbaigti sporto aikštelės prie Kaišia-
dorių Vaclovo Giržado progimnazijos Gedimino 
korpuso atnaujinimo darbus. Labai tikiuosi, kad 
savivaldybei pavyks už priimtiną kainą nupirkti 
Kaišiadorių muziejaus pastato statybos paslaugas, 
kurioms šių metų savivaldybės biudžete numatyta 
800 tūkst. eurų bei LR kultūros ministerijos skirtas 
finansavimas. Taip pat, tikiuosi, kad sėkmingai įvyks 

gos vadas plk. Albertas Dapkus, Seimo nariai prof. 
Valdas Rakutis ir Dainius Gaižauskas, kiti garbūs 
svečiai.

Kaip visuomet, įspūdinga buvo Kaišiadorių 
miesto Kalėdų eglės įžiebimo šventė, eglės puošy-
bos elementai buvo keičiantys spalvas, papuoštas 
ir miesto parkas. Gruodžio mėnesį antrą kartą vyko 
technologijų ir verslumo konkursas jaunimui (haka-
tonas), kurio tema – „Inovatyvūs Kaišiadorys“. Me-
tus vainikavo Kultūros premijų įteikimo renginys ir 
koncertas Kaišiadorių katedroje.

Kaip ir ankstesniais metais, vyko žurnalis-
tų turas rajone ir nacionalinėje žiniasklaidoje buvo 
pristatytos rajone veikiančios įmonės. Mero pa-
tarėjo Audrio Narbuto iniciatyva buvo rengiami ir 
žiniasklaidoje platinami straipsniai apie mūsų rajo-
no privalumus ir galimybes, dalintasi sėkmingomis 
naujakurių istorijomis, Kaišiadorys buvo pristatyti 
„Žinių radijo“ laidoje, žurnale „Investuok“ ir kitose 
nacionalinės žiniasklaidos priemonėse. 
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renkamas investuotojas bei tęsiamos šių projektų 
įgyvendinimo procedūros. 2023 m. jau prasidėjo 
pagrindiniai šviestuvų pakeitimo į LED šviestuvus 
58-iose gatvėse darbai visame rajone, kuriems biu-
džete numatyta 1,3 mln. eurų. 

Daug darbų bus rengiantis pasitikti Lietu-
vos kultūros sostinės metus 2024-aisiais – vyks 
konkursas dėl miesto ženklo prie įvažiavimo į mies-
tą sukūrimo, prasidės miesto puošybos ir apželdi-
nimo darbai, planuojama remontuoti taką į miško 
parko estradą, įrengti pėsčiųjų ir dviračių taką prie 
Lomenos. Pasirengimo kultūros sostinės projektui 
ir infrastruktūros atnaujinimui, pagal savivaldybės 
tarybos patvirtintą planą, šiais metais reikės skirti 
apie 400 tūkst. eurų. Pagal parengtą techninį pro-
jektą, planuojama pradėti savivaldybės administra-
cijos pastato rekonstrukcijos darbus, kuriems biu-
džete numatyta 506 tūkst. eurų. Turėtų prasidėti ir 
Rumšiškių parko įrengimo darbai, kuriems savival-
dybės biudžete skirta 200 tūkst. eurų.

Šiais metais turėtų prasidėti ilgai lauktos 
naujų daugiabučių Kaišiadoryse statybos, kurias 
vykdys privatus investuotojas. Be to, šio inves-
tuotojo pastangomis buvusi Rumšiškių pirtis bus 
rekonstruota į aštuonių butų daugiabutį. Taip 
pat turėtų pradėti kilti UAB „Komfovent“ gamy-
kla Pramonės gatvėje, o inžinerinių tinklų iki že-
mės sklypo ribos įrengimui savivaldybės biudžete 
numatyta 840 tūkst. eurų, kuriuos planuojama 
kompensuoti gavus LR ekonomikos ir inovacijų 
ministerijos finansavimą. Jau yra nupirktas žemės 
sklypas būsimojo darželio statybai Rumšiškėse, 
todėl turėtų būti rengiamas darželio projektas, 
taip pat turėtų būti rengiami svarbūs Rumšiš-
kių gimnazijos priestato ir Kaišiadorių universa-
lios daugiafunkcinės sporto arenos projektai. Per 
2023-uosius planuojama atlikti didžiąją dalį Pra-
vieniškių nuotekų valyklos rekonstrukcijos darbų, 
o iki gegužės mėnesio prijungti likusius buitinius 
vartotojus ir užbaigti geriamojo vandens ir bui-
tinių nuotekų tinklų įrengimo Guronių ir Talpūnų 
kaimuose projektą. Taip pat planuojama užbaigti 
vandentiekio ir buitinių nuotekų tinklų įrengi-

mo darbus Pravieniškių kaimo dalyje. Tęsiama ir  
dalyvaujamojo biudžeto priemonė, pagal kurią 100 
tūkst. Eur planuojama skirti gyventojų ir bendruo-
menių pateiktiems projektams mažų projektų ir di-
delio projekto kategorijose, kurie sulauks didžiau-
sio gyventojų palaikymo, įgyvendinti.

2023 metais planuojama pradėti projektų 
pagal „Tūkstantmečio mokyklų“ programą įgyven-
dinimo darbus, taip pat, bendradarbiaujant su Lie-
tuvos banku, planuojama pradėti finansinio raštin-
gumo mokymus mokyklose.

Strateginių dokumentų ir teritorijų plėtros 
srityje šiais metais pradėtos rajono bendrojo plano 
koregavimo procedūros, keičiami Žaslių ir Rumšiš-
kių miestelių bendrieji planai, toliau atliekami pir-
kimai dėl vietinės reikšmės kelio prie Kauno marių 
specialiojo plano rengimo bei atliekamos žemės 
išpirkimo visuomenės poreikiams Ąžuolyno ir Rasų 
gatvėse procedūros. Šiais metais turėtų būti pra-
dėti vykdyti projektai regione ir savivaldybėje pa-
gal naująjį 2022–2030 m. Kauno regiono plėtros 
planą. Todėl reikia ruoštis pirmųjų projektų švieti-
mo ir kitose srityse vykdymui.

Šiais metais turėtų būti priimami svarbūs 
sprendimai dėl pokyčių asmens sveikatos prie-
žiūros srityje, kurie turėtų užtikrinti geresnes pas-
laugas gyventojams. Be to, prasidės naujojo ES 
finansavimo periodo 2021–2027 m. projektų įgy-
vendinimas. 

Tačiau nuo balandžio 20-os dienos toliau 
visus darbus tęs naujai išrinkta Savivaldybės taryba 
ir tiesioginiuose rinkimuose išrinktas naujasis me-
ras. Reikšmingas pokytis bus ir tai, kad 2023 m. 
keisis vietos savivaldos modelis ir merų vaidmuo, 
todėl reikės patvirtinti naują Savivaldybės tarybos 
darbo reglamentą ir pakeisti daug esamų Tarybos 
sprendimų. Kol nesibaigė karas Ukrainoje, toliau 
reikės teikti humanitarinę pagalbą Ukrainos savi-
valdybėms, organizuoti į mūsų rajoną atvykusių 
ukrainiečių apgyvendinimą ir stiprinti bendradar-
biavimą. Taigi, darbų ir iššūkių šiais metais bus ne-
mažai, todėl linkiu sėkmės tuos darbus tęsiant. 


